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Slovo starosty

Vážení spoluobčané,
již několik měsíců prožíváme běžné situ-

ace našeho života jinak, než jsme zvyklí. Také 
události a dění v našem městě se musí přizpů-
sobit novým okolnostem. 

Česká republika stejně jako celý svět se 
dlouhodobě potýká s  koronavirem. Nejhor-
ší jsou samozřejmě problémy se zdravím, 
ale současně dochází i  k  výraznému propa-
du ekonomiky, který se velmi citelně dotýká 
i měst a obcí. Denně sledujeme ve sdělovacích 
prostředcích různá opatření vlády a  mnohá 
z nich se dotýkají i rozpočtů v komunální sfé-
ře. Už od března nebylo možné řešit 
situace a  plánované akce standard-
ním způsobem. Město ale muselo 
rychle reagovat. Přestože se zastupi-
telé města nemohli scházet ke svým 
zasedáním, tak vzájemná spolupráce 
prostřednictvím elektronické komu-
nikace fungovala. Zastupitelé rychle, 
zasvěceně a vstřícně reagovali, a pro-
to všem patří velký dík za to, že vznik-
lé ekonomické problémy se nedotkly 
stěžejních rozpracovaných projektů 
a  bylo možné uskutečnit i  akce, na 
které byla poskytnuta dotace.

Příkladem je dlouhodobě pláno-
vaná rekonstrukce druhého křídla 
základní školy, situovaného směrem 
k fotbalovému hřišti. V květnu Mini-
sterstvo fi nancí oznámilo, že dotace 
na opravu školy nebude městu při-
dělena. Vybraná fi rma, která měla re-
konstrukci provádět, tedy nastoupila 
na jinou zakázku. V polovině června 
nám bylo oznámeno, že dotace na 
opravu základní školy byla uvolně-
na. Na přípravu akce za více než 20 
mil. Kč tak mělo město i  dodavatel 

jen necelé tři týdny. Je tak malým zázrakem, 
na kterém se v  prvním zářijovém týdnu vý-
razně podíleli i zaměstnanci základní školy, že 
se podařilo zahájit školní rok jen s nepatrným 
zpožděním. 

Na závěr bych rád poděkoval několika 
subjektům, které v  době mimořádných koro-
navirových opatření podali městu pomocnou 
ruku. A  to paní Alžbětě Staňové z  Nádražní 
ulice v  Morkovicích za ušití látkových rou-
šek. Tyto ochranné pomůcky byly následně 
distribuovány potřebným obyvatelům města, 
zejména seniorům, prodavačkám, pracovní-

kům pošty, technických služeb, zdravotní-
kům, pracovníkům ve školství atd. Dále dě-
kuji fi rmě NINIMARKET, Van Linh Nguyen 
z  obchodu potravin pod kostelem za daro-
vání jednorázových roušek a fi rmě G3, s.r.o. 
Těšánky, která darovala městu ochranné štíty 
pro zaměstnance. Poděkování ale patří všem, 
kteří se podíleli na zvládnutí nastalé situace 
v jarních měsících.

Vážení spoluobčané, věřím, že společně 
zvládneme i toto náročné období a přeji Vám 
do nastávajících dnů hlavně pevné zdraví 
a víru v lepší časy.
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Zápis ze zasedání Zastupitelstva města Morkovice – Slížany č. 11
konaného dne 22.6.2020 v 17.00 hod. 

v zasedací místnosti na radnici v Morkovicích

I. Při zahájení bylo přítomno 13 členů městského zastupitelstva
Omluveni: Vl. Štětina, J. Vinklárek

Vzhledem k tomu, že ověřovatel zápisu ze zasedání zastupitelstva města č. 
10 Petr Jablunka odmítl zápis podepsat, předložil starosta zastupitelům do-
plněný zápis ke schválení.
Hlasování:  11 členů městského zastupitelstva hlasovalo pro schválení zá-
pisu. Petr Jablunka hlasoval proti schválení zápisu. Ing. Rábek se zdržel hla-
sování.
Zápis ze zasedání zastupitelstva města č. 10 byl schválen.
Návrhová komise: Mgr. Albrechtová, Ing. Rábek
Ověřovatelé zápisu: MUDr. Chvátalová, Ing. Pěnčíková

Program: 1. Zpráva o plnění usnesení
 2. Zpráva o činnosti rady města
 3. Změna jednacího řádu zastupitelstva
 4. Ukončení motivačního evidenčního systému 
      odpadového hospodářství - MESOH 
 5. Dotace FC Morkovice 
 6. Závěrečný účet města 
 7. Účetní závěrka města 
 8. Majetkoprávní úkony
Program byl schválen jednomyslně.

II. Projednávání programu
1. Zpráva o plnění usnesení
Usnesení č. 6/10/20
- Bezúplatný převod pozemků v k.ú. Morkovice od Úřadu pro zastupo-

vání státu ve věcech majetkových – Smlouvy jsou podepsané a odeslané 
na vklad do katastru nemovitostí.

Usnesení č. 7/10/20
- Bezúplatný převod pozemků v k.ú. Morkovice od Úřadu pro zastupo-

vání státu ve věcech majetkových- Smlouvy jsou odeslané k podpisu na 
Úřad pro zastupování státu ve věcech majetkových.

Usnesení č. 8/10/20
- Prodej pozemků v k.ú. Pornice České kongregaci sester dominikánek - 

Smlouva je připravena k podpisu.
Usnesení č. 9/10/20
- Prodej pozemku v k.ú. Morkovice vlastníkům bytového domu č.p. 581- 

Smlouvy jsou podepsané a odeslané na vklad do katastru nemovitostí.
Usnesení č. 10/10/20
- Prodej pozemku v k.ú. Morkovice Petru Štolfovi a Adrianě Handlové – 

3 Smlouvy jsou podepsané a odeslané na vklad do katastru nemovitostí.
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města bere na vědomí zprávu o  plnění 
usnesení.
Hlasování: Schváleno jednomyslně.

2. Zpráva o činnosti rady města od 4.5.2020 do 15.6.2020
Zápisy z jednání rady jsou zasílány členům zastupitelstva a také jsou zveřej-
něny na stránkách města.
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města bere na vědomí zprávu o  činnosti 
rady města za období od 4.5.2020 do 15.6.2020.
Hlasování: Schváleno jednomyslně.

3. Změna jednacího řádu zastupitelstva  
Jedná se o změnu ve vyhotovování zápisů o průběhu zasedání zastupitelstva 
uvedenou v § 15 jednacího řádu v odst. 4
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje změnu jednacího řádu za-
stupitelstva města Morkovice-Slížany a  to § 15 Zápis o průběhu zasedání 
zastupitelstva, bod 4. bude znít následovně: 
V zápise se uvádí: 

- den a místo zasedání, 
- hodina zahájení a ukončení, 
- doba přerušení, 
-  počet přítomných členů zastupitelstva, 
- jména ověřovatelů zápisu a členů návrhové komise, 
- jména omluvených i neomluvených členů zastupitelstva, 
- program zasedání, 
- podané pozměňující návrhy a protinávrhy usnesení, 
- průběh a výsledek hlasování
- písemně podané dotazy a návrhy členů zastupitelstva,
- schválené znění usnesení, 
- další skutečnosti, které by se podle rozhodnutí členů zastupitelstva měly 

stát součástí zápisu 
Hlasování: Pro návrh hlasovalo 10 členů městského zastupitelstva. Petr 
Jablunka hlasoval proti návrhu. Ing. Pěnčíková a Ing., Rábek se zdrželi hla-
sování.
Návrh usnesení byl přijat.

4. Ukončení motivačního evidenčního systému odpadového hospodářství 
MESOH.
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města bere na vědomí ukončení motivač-
ního evidenčního systému odpadového hospodářství MESOH a  ukládá 
tajemníkovi připravit úpravu Obecně závazné vyhlášky č. 2/2019, o míst-
ním poplatku za provoz systému shromažďování, sběru, přepravy, třídění, 
využívání a odstraňování komunálních odpadů v termínu do 31.10.2020.
Hlasování: Pro návrh hlasovalo 12 členů městského zastupitelstva. Petr 
Jablunka se zdržel hlasování.
Návrh usnesení byl přijat.

5. Dotace pro FC Morkovice, z.s. na spolufi nancování akce „REKO FS“ – 
rekonstrukce trávníku fotbalového hřiště a výměna svítidel osvětlení fotba-
lového hřiště s umělým povrchem. 
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje uzavření Veřejnoprávní 
smlouvy o poskytnutí účelové investiční dotace z rozpočtu města Morko-
vice-Slížany ve výši 3 913 049 Kč na dofi nancování akce „REKO FS“ mezi 
městem Morkovice-Slížany a FC Morkovice, z.s. ve znění dle přílohy č. 1 
a pověřuje starostu města podpisem této smlouvy.
Hlasování: Pro návrh hlasovalo 12 členů městského zastupitelstva. MUDr. 
Chvátalová se zdržela hlasování.
Návrh usnesení byl přijat.

6. Závěrečný účet města Morkovice-Slížany za rok 2019 příloha č. 2 (přílohy 
záv. účtu jsou zveřejněny na stránkách města).
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města souhlasí se závěrečným vyúčtováním 
za rok 2019, a to bez výhrad.
Hlasování: Pro návrh hlasovalo 12 členů městského zastupitelstva. Petr 
Jablunka se zdržel hlasování.
Návrh usnesení byl přijat.

7. Účetní závěrka města Morkovice-Slížany za rok 2019 – příloha č. 3 (přílo-
hy účetní závěrky jsou zveřejněny na stránkách města) – příloha č.4. inven-
tarizační zpráva 2019.
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města na základě předložených nebo vy-
žádaných podkladů nezjistilo, že schvalovaná účetní závěrka neposkytuje 
v rozsahu skutečností posuzovaných podle §4 vyhlášky č. 220/2013 Sb. věr-
ný a poctivý obraz předmětu účetnictví a fi nanční situace města Morkovice-
-Slížany, a proto účetní závěrku za rok 2019 schvaluje.
Hlasování: Pro návrh hlasovalo 12 členů městského zastupitelstva. Petr 
Jablunka se zdržel hlasování.
Návrh usnesení byl přijat.
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8. Majetkoprávní úkony:  
Prodej nemovitostí, a  to pozemku  p.č. 1971 zastavěná plocha a  nádvoří 
o výměře 172 m2 , jehož součástí je budova s číslem popisným 614 objekt 
k bydlení  a  pozemku p.č. 1972 trvalý travní porost o výměře 218 m2 v k.ú. 
Morkovice - chata „Skavsko“.                            
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje prodej  nemovitostí, a  to 
pozemku  p.č. 1971 zastavěná plocha a nádvoří o výměře 172 m2 , jehož 
součástí je budova s číslem popisným 614 objekt k bydlení  a  pozemku p.č. 
1972 trvalý travní porost o výměře 218 m2 v k.ú. Morkovice společnosti 
VZOREC SVĚTA s.r.o. , IČ: 035 00 284 se sídlem Ivaň, 768 23 Klenovice na 
Hané za nabídnutou dohodnutou kupní cenu ve výši 689 000 Kč. 
V případě, že nebude kupní smlouva uzavřena do 15 dnů od písemné výzvy 

a uhrazena kupní cena na účet prodávajícího města Morkovice-Slížany do 15 
dnů od podpisu kupní smlouvy, stanovilo zastupitelstvo pořadí náhradníků 
na výše uvedený prodej nemovitosti následovně včetně tam uvedené ceny:
1. Ing.Martin Kříčka, bytem Náměstí 900, Morkovice-Slížany za nabídnu-

tou kupní cenu 631.000Kč.
2. Milbros fund a.s., Vítkovická 3083/1, Moravská Ostrava za nabídnutou 

kupní cenu 620.000Kč.
3. BUBU VÝŠKY s.r.o., Školní 60, Potštát za nabídnutou kupní cenu 

614.000Kč.
Hlasování: Pro návrh hlasovalo 9 členů městského zastupitelstva. Mgr. Al-
brechtová, J. Jablunka, Ing. Pěnčíková a P. Jablunka se zdrželi hlasování.
Návrh usnesení byl přijat.          

Polopodzemní kontejnery
Město Morkovice – Slížany realizuje v roce 

2020 projekt na zlepšení životního prostředí 
jehož předmětem je vybudování 3 stanovišť 
s polopodzemními kontejnery.  Dvě místa jsou 
v   Morkovicích na ul. Kolaříkova „ u komuná-
lu“ a na konci ul. Trávníky. Třetí stanoviště je 
ve Slížanech u autobusové točny. Celkem bude 

Drtič biologického materiálu Kontejner na Multicar (4ks) Kontejner na Avia (3ks)

Polopodzemní kontejnery – rozesta-
věno ul.Trávníky
(jedno stanoviště)

osazeno 6 kontejnerů o objemu 3 m3 na sklo 
a 6 kontejnerů o objemu 5 m3  na papír a plast. 
Dále v rámci projektu bude pořízeno 7 kontej-
nerů na biologicky rozložitelné materiály – 3 
ks o objemu 9,3 m3 na Avia a 4 ks na Multicar 
o objemu 1,7 m3 a dále nákup drtiče biologic-
kého materiálu.

Celkové náklady na celou investiční akci budou 
2 693 138 Kč. 

Tento projekt je spolufi nancován Evropskou 
unií – Fondem soudržnosti v rámci Operačního 
programu Životní prostředí a to dotací 85% v cel-
kové výši 2 289 167 Kč. Spolufi nancování   města 
Morkovice-Slížany je ve výši 403 971 Kč.

Hlášení z Chráněného bydlení Morkovice

Už sedmý měsíc u  nás ve městě funguje nová pobytová služba pro 
uživatele s mentálním postižením, Chráněné bydlení. Pojďme si uplynulé 
měsíce shrnout a  informovat obyvatele Morkovic, jak se nám daří a  jak 
probíhá adaptace.

 V únoru 2020 se do zrekonstruovaných prostor domu na ulici Ná-
dražní přestěhovalo 7 uživatelů z DZP Zborovice. Tam byli dlouhé měsíce 
připravováni na přechod z ústavní péče na samostatnější život do Chrá-
něného bydlení. Po zabydlení nastoupila fáze adaptace na nové prostředí, 
na personál, spolubydlící a nový domov. Každý z uživatelů si vybral pokoj, 
společné jsou kuchyně. Pomalu jsme se zařizovali, stěhovali, přemísťovali, 

zvelebovali náš nový domov. Zvykali jsme si, že jsme svobodnější, ale i že 
máme zodpovědnost a starost o sebe sama. Učili jsme se a stále pokra-
čujeme v nácviku nakupování, vaření, praní, úklidu. Spoustu činností už 
zvládáme sami, s některými nám pomáhají pracovnice v sociálních služ-
bách. Máme dny, kdy se nám daří, kdy se smějeme, ale i přijdou špatné 
chvilky, kdy se nám nic nechce a jsme smutní. Prožíváme emoce, nálady 
tak, jako Vy všichni kolem nás. Můžete nás potkat na procházkách, u léka-
ře, v kostele, na akcích pořádaných městem, v lékárně, na nákupech. Jsme 
rádi, když Vás můžeme s úsměvem pozdravit a Vy nám odpovíte. Máme 
radost, když se nám podaří dobře uvařit, hezky si uklidit, když nám při-

jede návštěva nebo když si vyjedeme s doprovodem třeba 
do Podzámecké zahrady v Kroměříži. Tvoříme společnou 
komunitu, prožíváme společné chvíle, slavíme narozeniny 
ostatních uživatelů společně. Doufáme, že se pod vedením 
našich pracovnic naučíme ještě mnoho nového, například 
obsluhovat samostatně elektrické spotřebiče, jako jsou var-
né konvice, pračky, sporáky. Chceme zvládnout správně 
hospodařit s penězi, chodit sami do kostela, adaptovat se 
dobře do běžné společnosti.

 Děkujeme Vám všem, kteří nás v tomto snažení pod-
poříte alespoň milým úsměvem a pozdravem. Chceme žít 
s Vámi stejný obyčejný i neobyčejný život, který je pro nás 
konečně dosažitelný.
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Činnost Kulturní komise ovlivnil covid

Cyklopark

I  v  letošním roce byla v  plánu řada akcí, 
které by pořádala Kulturní komise ve spoluprá-
ci s  městem Morkovice-Slížany. Zimní měsíce 
jsou většinou bez akcí, a tak jsme se již všichni 
velmi těšili na příchod jara. Bohužel plány jsou 
jedno a to, jak to vše kvůli Covidu dopadlo, věc 
druhá. Těsně před realizací tradiční velikonoční 
výstavy bylo vydáno rozhodnutí o zrušení veš-
kerých akcí. Ačkoliv jsme měli již vše připrave-
né a prodejce pozvané, s velkou nelibostí jsme je 
museli odvolat a akci zrušit. Samozřejmě jsme 
čekali na vývoj situace, která začala být přece 
jen pozitivnější v létě.

Na červenec jsme si připravili tradiční 
Červencovou noc, která se mohla konečně po 
dlouhé době opět uskutečnit. Bohužel počasí 
bylo proti, a tak jsme byli nuceni akci také od-
volat. Rozhodli jsme se ji uskutečnit v září, což 
se také díky krásnému počasí povedlo. Snad 
strach z nepříznivého vývoje situace kolem Co-
vidu byl příčinou malé účasti místních obyvatel. 
Akce sama o sobě nebyla špatná, krásné počasí 
babího léta, dobré občerstvení, příjemná hudba 
v podání kapely Vaganti a ohňová show skupiny 
Fuerza del Fuego. Co víc si přát.

Začátkem září se měl uskutečnit také zá-
jezd do Vídně s cestovní agenturou pana Ko-
čího. Vzhledem k nejisté prognóze se organi-
zátor zájezdu rozhodl akci přesunout na příští 
rok. Snad tento nový termín vyjde a  my tak 

budeme moci obdivovat a poznávat krásy ra-
kouské metropole.

Do konce roku máme v  plánu Světýlkový 
průvod, který by se měl uskutečnit v  úterý 27. 
října 2020 se zakončením na Sokolovně a opéká-
ním špekáčků. Chybět samozřejmě nemůže také 
vánoční výstava na Sokolovně první adventní 
víkend, což letos vychází na sobotu 28. listopadu 

Na obrázku vidíte ještě nedokončenou asfaltovou plochu pro skate-
board i kola na začátku cyklostezky. Po dokončení budou ještě instalovány 
nájezdové rampy. Vedle této plochy je volný prostor, který se nabízí k vy-
budování okruhu  pro jízdu na kole v terénu  tzv. pupmtrack (ukázka tako-
vé dráhy je na druhém obrázku). Vybudování okruhu není příliš fi nanč-
ně náročné, jelikož se jedná o písčitohlinitý povrch. Pokud  se to podaří 
prosadit, měli bychom v našem městě v podstatě cyklopark  (cyklostez-
ka, skateboard, pumptrack) volně přístupný malým i velkým nadšencům 
cyklistiky. Rodiče malých cyklistů se jistě nebudou zlobit, když se jejich 

ratolesti vyřádí v cykloparku , kde je budou mít na očích a ještě si mohou 
dát i občerstvení v bistru, které tam  snad i v příštím roce bude fungovat. 
Je tady ovšem jedno velké ALE. Všechno závisí na dobré vůli rady měs-
ta a zastupitelů. Bez souhlasu většiny z nich nelze prosadit vybudování 
okruhu. Budeme navrhovat, aby se vybudování okruhu zařadilo do plánu 
investic na rok 2021. Snad většina bude souhlasit s  tím, že investice do 
veřejného prostoru je správná cesta, kam směřovat veřejné prostředky. Je 
to ovšem věcí i všech občanů. Stačí přijít na zastupitelstvo a říci svůj názor.

Jiří Vinklárek, Petr Jablunka

2020. O týden později se sejdeme u radnice na 
rozsvěcení vánočního stromku, spojeného s pří-
chodem Mikuláše a jeho družiny.

Bohužel nejsme v  tuto chvíli schopni říct, 
zda se vše naplánované skutečně zrealizuje nebo 
se to opět neuskuteční. Vše závisí na vývoji co-
vidu a na rozhodnutí vlády.

Za Kulturní komisi Mgr. Eva Bánská
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SLUNÍČKO SE LOUČÍ

Krátké poohlédnutí za školním rokem 2019/20 v naší MŠ

a zdraví naposled své malé i velké příznivce a bý-
valé členy a kamarády z herny, cvičení a tvoření. Další 
díl našeho setkávání se nekoná, bohužel se pro nás 
nenašlo místo a  nepomohla ani petice, pod kterou 
bylo podepsáno přes 200 lidí. Dne 12. 6. 2020 mi při 
krátkém jednání u  starosty města bylo sděleno, že 
se zastupitelé a  radní města jednomyslně shodli na 
ukončení činnosti MC – Sluníčko – jediného útočiště 
maminek na mateřské (rodičovské) dovolené a nej-
menších občánků – budoucnosti našeho městečka.

Tady mne napadá jen jedno přiléhavé heslo: 
„KDO CHCE, HLEDÁ ZPŮSOBY, KDO NECHCE 
– HLEDÁ DŮVODY.“ A tím končím a všem děkuji.

Jsem moc ráda, že nám vyšlo krásné počasí 
a  my jsme se mohli ještě naposled vyfotit s  tetou 
Kamčou 15.6. v areálu bývalého letního kina. A úpl-
ná rozlučka se konala taktéž na „Letňasu“ - 1.7., kdy 
se hotové fotky rozdávaly spolu s vysvědčením. Vše 
zdokumentoval morkovský dokumentarista KA-
REL a vyfotil nás téměř všechny (kdo s námi ještě 
zůstal až do konce rozloučení) – tímto moc děkuje-
me, Kájo! A to je vše – přeji vám krásné dny a štěstí, 
zdraví i lásku. A té nejvíc!

Teta Maruška

V září loňského školního roku nastoupilo do čtyř tříd MŠ 99 dětí . V je-
jich prostorách opět došlo ke zlepšení podmínek pro předškolní vzdělávání. 
Ve třídách byla provedena oprava žaluzií, nová výmalba, došlo k výměně 
nevyhovujících patrových lehátek  za nová dřevěná, která vyhovují hygie-
nickým podmínkám. Třídy mají nové výtvarné vozíky, motorické panely , 
námětové dekorativní molitany a ve dvou třídách  jsou nové koberce. Rov-
něž zahrada prošla zásadními změnami. Máme zastíněné pískoviště, nové 
lavičky, houpadla, trampolínu a fotbalové branky. Byly odstraněny nevyho-
vující zahradní prvky, do budoucna se plánuje  nákup nových.

Školní rok 2019/20  provázela v 1.pololetí spousta interních i společ-
ných akcí. Za zmínku jistě stojí společné podzimní akce pro děti s rodiči:  

Bezpečně na silnici ,Bramborová  olympiáda, Dýňování, velmi zdařilé tra-
diční Uspávání broučků a první Společné vánoční zpívání ve spolupráci se 
ZUŠ na zahradě MŠ. Ve 2.pololetí se uskutečnil pouze karneval pro děti 
ze všech čtyř tříd. 15.3.2020 byl přerušen provoz MŠ z důvodů koronavi-
rové epidemie. Provoz byl obnoven 15.5.. Po  znovuotevření MŠ byly děti 
ochuzeny  o některé aktivity, včetně společných akcí s rodiči a závěrečných 
výletů. 

Vykročili jsme do nového školního roku, všichni doufáme , že ho spo-
lečně s dětmi a jejich rodiči prožijeme tentokrát bez nutnosti uzavření pro-
vozu. Bude  však zapotřebí společného úsilí a ohleduplnosti.

Za kolektiv MŠ Skácelová Dagmar
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Stařenka jako nová

Šesťáci si adaptační pobyt užili

Tak naše stařenka už má skoro sto let.  Pokud se však na naši školičku 
dnes podíváte zvenku nebo zevnitř, je to mladice k pohledání. Rozsáhlé 
rekonstrukce budovy včetně její infrastruktury započaly vloni a letos jsou 
v druhé etapě téměř u konce. Během dvou let byly v nejstarší části kom-
plexů budov školy vyměněny všechny odpady, vodovod, topení, elektric-
ká instalace, podklahy, omítky. Minulé léto byla přistavena k tělocvičně 
nově část šaten a hygienických zařízení. 

Ruku v  ruce s  investicemi zřizovatele školy (města Morkovice) se 
nám podařilo zajistit nemalé fi nanční částky i  na zařízení moderních 
učeben přírodních věd, výpočetní techniky a  multimediální učebny. 
Novinkou je obzvláště multimediální učebna, která je inspirovaná učeb-
nou budoucnosti Future Classroom Lab v Bruselu. Výuka zde probíhá 
v učebních hnízdech, která jsou v případě potřeby vybavena notebooky. 
V  učebně je k  dispozici interaktivní tabule i  multimediální interaktiv-
ní velkoformátová televize. Vybavení učebny vybízí k práci ve skupině, 
k rozdělení rolí a spoluodpovědnosti za výsledek. V učebně najdete 3D 
tiskárnu, ozoboty, Lego WeDo a Lego Boost roboty. 

Otázka digitalizace je pro nás v této chvíli jedna z klíčových. Stejně 
tak důležitou oblastí rozvoje je i  robotika. Připravujeme naše žáky pro 
budoucnost. Již teď je zřejmé, že svůj produktivní věk naše děti prožijí 
v  době, kdy některé profese zaniknou a  budou nahrazeny roboty. Na-
opak vzniknou profese nové. Více než encyklopedické znalosti, které lze 
kdykoliv jednoduše „vygooglit“, nabývá na důležitosti kreativita, invence, 
spolupráce, komunikace. Pro rozvoj těchto dovedností je práce v edukač-
ních hnízdech ideální. 

Zdánlivě protikladné jsou investice do školních dílen a vzdělávání 
učitelů v oblasti výuky technických prací. Opak je však pravdou. Člo-
věk musí jít s dobou, přesto však by neměl zapomenout jak přibít hřebík, 

Poslední prázdninový víkend patřil na naší 
škole tradičně adaptačnímu pobytu pro šesté 
třídy. V podstatě jde o první setkání šesťáčků 
s  jejich novými třídními učiteli. Někdy jsou 
třídy nově vytvořené a jsou tak položeny spo-
lečné základy, které se budou postupně rozví-
jet až do deváté třídy. Adaptační pobyt je vždy 
velmi prospěšný, protože přinese nejen první 
setkání s třídním učitelem nebo učitelkou, ale 
hlavně stmelí třídní kolektiv. Minulý školní rok 
byl v mnohém jiný. Děti měly kvůli koronakri-
zi delší dobu distanční výuku a  některé se na 
konci roku nezúčastnily výuky ve škole. Plně 
věříme, že to bude jen a jen lepší a nebudeme 
muset opět zahájit distanční výuku. Adaptační 
pobyt byl tak pro některé setkáním s kamarády 

uřezat prkénko, vyrobit pro děti lodičku nebo funkční píšťalku. V letoš-
ním roce se nám s fi nanční podporou kraje podařilo vybavit školní dílny 
novými ponky a nářadím. V této chvíli máme dvacet plně vybavených 
pracovních stanic. Kromě dílen disponujeme velmi pěknou školní za-
hrádkou a školní cvičnou kuchyňkou.

Po mnoha letech se nám podařilo zpracovat funkční projekt zeleně 
v  okolí školy. Postupně jej začínáme realizovat. V  letošním roce jsme 
vybudovali část parku mezi jídelnou a budovou druhého stupně (v tzv. 
výběhu). Pokud je dobré počasí, mohou zde žáci druhého stupně trávit 
velkou přestávku. Park je k dispozici i družinám a školnímu klubu.
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 AD ASTRA 
– Farní tábor 2020

Základní umělecká škola Kroměříž
pobočka Morkovice-Slížany pořádá:

ABSOLVENTSKÝ 
KONCERT

čtvrtek 22. října v 17:00 hodin
vystoupí žáci a především loňští absolventi hudebního oboru

víceúčelový sál bývalého kláštera v Morkovicích

 Transgalaktická loď ATROX pluje 
vesmírem již mnoho desetiletí. Na její 
palubě jsou potomci původní posád-
ky, která byla vyslána do vesmíru, aby 
vyzkoušela život v jiných podmínkách 
než na Zemi. Chod lodi řídí MAT-
KA – klasická centrální výpočetní 
jednotka. Kromě zjevných úkolů tají 
hlavní zámysl. Tím je směřovat k pla-
netě jménem Země a pokusit se znovu 
zapojit do života na Zemi, odkud dle 
historiků původní posádka Atroxu 
pochází. 

Po nouzovém přistání na faře 
v Charvátech u Olomouce však členo-
vé posádky, malí kadeti, zapomněli své 
pravé jméno a  zbyl jim jen čtyřmíst-
ný kód. Cílem adaptační mise je tedy 
nejen se přizpůsobit Zemským pod-
mínkám, ale i  získat své jméno zpět. 
Pod vedením zkušených důstojníků 
všichni kadeti zdárně zvládli všechny 
nástrahy zdejšího prostředí – setka-
li se s  Kruťáky, sestavili Harvestery, 
odvrátili invazi Šqorků a  postavili se 
Netvorovi. 

Letošní farní tábor se opět vydařil. 
Děkujeme všem dětem i  rodičům za 
podporu a těšíme se v příštím roce. 

Za celou posádku 
Kateřina Holásková, 

kapitán lodi

po dlouhé době. V sobotu jsme se v ranních ho-
dinách všichni sešli v budově školy, kde si žáky 
přebraly jejich třídní učitelky. Po ubytování 
v nových třídách a prozkoumání prostor dru-
hého stupně, začal program. Stejně jako v ně-
kolika posledních letech, tak i letos se jej ujala 
organizace Atmosféra. Instruktoři tak strávili 

s  jednotlivými třídami celou sobotu a  neděli 
dopoledne. Po tuto dobu realizovali velmi bo-
hatý program, plný her, zábavy, ale také vzájem-
ného pochopení a spolupráce, což byl hlavní cíl. 
Sobotní program zakončila společná hra v  jí-
delně. Ačkoliv u některých se usnout nepoda-
řilo, jiní si s tím příliš hlavu nelámali, a ač spali 

na karimatkách a ve spacácích, prospali celou 
noc. Druhý den se pak všichni opět zapojili do 
programu a pomalinku se tak letošní adaptační 
pobyt chýlil ke konci. Nezbytná poslední vazba 
mezi žáky, učiteli a instruktory a šlo se plní do-
jmů a zážitků domů.

Mgr. Eva Bánská
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 RAFTY 2020

Prázdniny na sokolovně v Morkovicích

 Ve dnech 14.-17.9. jsme se rozhodli společně prožít pár letních dní. 
Své prázdninové dobrodružství jsme započali 14.9. výstupem na 

Keprník, druhou nejvyšší horu Jeseníků. Večer jsme se ubytovali na faře 
v Rudě nad Moravou a další den odtud vyrazili sjíždět řeku Moravu na 
raft ech. Jako cíl plavby jsme si zvolili město Litovel. Celková délka naší 
plavby byla 50 Km, které jsme upluli za pouhé 3 dny. Počasí nám letos 

Po ustrašeném a rouškovém jaru, kdy neby-
lo možné na ulici identifi kovat ani členy vlastní 
rodiny a  už vůbec ne bratry a  sestry z  rodiny 
sokolské, se konečně objevilo světlo na konci 
tunelu, kdy s  laskavým svolením ochránců na-
šeho zdraví a ostatního blahobytu, bylo možné 
sundat nejrůznější tkaniny z obličejů a opět jsme 
si mohli vychutnat pocit vystavení vlastní, ne-
zakryté identity paprskům sluníčka začínajících 
prázdnin a  pořádně se nadechnout.  Ne že by 
prázdniny už nějakou dobu neprobíhaly, ale byly 
takové zastřené rouškou každodenního strachu, 
který se linul ze všech dostupných informačních 
kanálů s nepokrytou touhou co nejvíce šokovat.  
Proto jsme zaregistrovali, že naše děti po odlože-
ní roušek mají také pusu, která se umí nádherně 
smát, bylo nutné podniknout něco, co by jim 
na obnažených tvářích úsměv vykouzlilo. Naše 
rozhodnutí bylo, že se tyto prázdniny zaměříme 
na akce pro děti, které už čtyři měsíce byly ochu-
zeny o přímý sociální kontakt s ostatními dětmi 
a jejich spojení  se světem se omezilo na obrazov-
ky monitorů v dětských pokojíčcích. První akcí 
bylo „Zábavně sportovní odpoledne“, které se 
konalo 27. června od 15.00h.  v sokolské zahra-
dě, kterému předcházel propršený den, což nás 
samozřejmě neodradilo v  přípravách nachystat 
odpoledne plné her, soutěží, odměňování a hlav-
ně dětské radosti. Výběr aktivit byl velmi bohatý, 
menším dětem se s láskou věnovaly sestry z od-
dílu Cvičení ve stylu zumby, které také celou akci 
zastřešovaly, za což jim patří obrovský dík. Byly 
připraveny aktivity jako skákání v  „pytlu“, sla-
lom na koloběžce, hra na číšníky, stolní hry, hod 
na terč, hra na stopaře a mnoho dalších. Starší 
děti ocenily ukázku discgolfu s možností si také 
tuto hru sami vyzkoušet. Pro případné zájemce 
je bratr Štolfa, jako úspěšný soutěžící v této dis-

přálo, takže jsme se velkou část cesty nechali unášet proudem. Přesto byla 
trasa poměrně náročná, protože se na ní vyskytovalo mnoho meandrů. 
Na nezkušené vodáky to tedy byl slušný výkon. Celou naši plavbu jsme 
zakončili prohlídkou města Litovel a už teď se těšíme na další plavbu. Tak 
ahooooj! 

Mládež farnosti Morkovice

ciplíně, ochoten založit a vést kroužek pro žáky 
druhého stupně. Nebývalému zájmu se těšila také 
střelba ze vzduchovek, kde bylo na výběr ze čtyř 
dlouhých zbraní a  čtyř pistolí. Celé odpoledne 
jsme všechny soutěžící odměňovali sladkostmi, 
samolepkami a pro děti byl k dispozici bezedný 
kelímek malinovky zdarma. Ve stáncích na děti 
a  rodiče čekalo bohaté občerstvení v  podobě 
hranolek, párků v  rohlíku a grilovaných dobrot 
jako makrely, klobásy, cigáro a  hermelín. Celá 
akce byla doprovázena reprodukovanou hudbou 
a zakončena táborákem a dobrým pocitem, že se 
nám snad podařilo děti a jejich rodiče pozitivně 
nastartovat do začínajících prázdnin.

Po nezbytném úklidu jsme byli všichni pře-
svědčeni, že podobnou akci o prázdninách určitě 
zopakujeme, necháme děti vydechnout, užít si 
prázdninová dobrodružství se svými rodiči a ko-
nečně i kamarády  a na konci prázdnin pro ně 
připravíme Sokolský táborák.  Časový prostor 
mezi akcemi jsme vyplnili navrhováním spo-
lečného sportovního oblečení, které bude k dis-
pozici všem členům naší jednoty. Po několika 
poradách jsme měli jasno a zatím v počítačové 
grafi ce vznikly návrhy našich sokolských dresů. 
Dresy jsou navrženy v národních barvách, čer-
vená, modrá, bílá s převládající červenou barvou 
u sester a modrou u bratrů. Pro sestry dámy, je 
také k dispozici provedení  jako sportovní nátěl-
ník. Po obdržení triček z výroby bylo jasné, že 
jsme se rozhodli správně. A můžeme pokračovat 
v dalším vystrojování ostatních oddílů vlastními 
dresy. Zejména jsme se těšili na září, kdy se vrá-
tí děti do našich oddílů a my jim budeme moci 
nabídnout vlastní týmové oblečení za poloviční 
cenu. Za toto patří obrovský dík vám všem, co 
nás podporujete zakoupením drobného občerst-
vení při našich akcích.

Prázdniny pomalu končí a nastal čas připravit 
slibované rozloučení s prázdninami. Touto akcí je 
u nás v jednotě již podruhé „Sokolský táborák“ 
,jehož termín jsme stanovili na 29.srpna. Počasí 
nám přálo, proto nic nebránilo rozjet tu správnou 
prázdninovou párty, o kterou se hudební produk-
cí postaral famózní DJ Jiří Dosoudil s nestárnou-
cími hity legendárního DJ Jožky Křepelky.

A co by to byl za táborák, kdyby neproběhlo 
opékání špekáčků. Špekáčky byly pro děti připra-
veny zdarma a samozřejmě nechyběl  oblíbený 
bezedný kelímek malinovky také zdarma. 

Jelikož jsme Sokolové, ani tento den se neo-
bešel bez pořádných pohybových aktivit. V sou-
ladu se sokolským heslem „ SPOLEČNĚ V PO-
HYBU“ nechyběly ani hry jako pétanque, kužel-
ky, střelba ze vzduchových zbraní, chůze po laně 
a lukostřelba. Pro doplnění vydané energie byly  
připraveny speciality na grilu a z udírny.

Doufáme, že se nám podařilo alespoň na 
chvilku dát zapomenou návštěvníkům našich 
akcí na šílenství dnešního světa a užít si špetku 
„normálnosti“ při společných aktivitách a nebo 
si jen tak v klidu popovídat s přáteli. Pevně vě-
řím, že všichni spolu v červnu 2021 oslavíme 150 
let od založení  naší jednoty důstojným způso-
bem jak se patří na  jednu z nejstarších vesnic-
kých jednot na Moravě.

Na závěr bych strašně rád poděkoval všem 
sestrám a bratrům  za jejich ochotu  podílet se 
na přípravě a  průběhu našich akcí k  naplnění 
účelu poslání Sokola v Morkovicíc  a to být aktiv-
ní silou ve svém městě, hybatelem sportovních, 
kulturních a  společenských aktivit v  souladu 
s  láskou k  rodné zemi a  k  úctě k  duchovnímu 
dědictví našeho národa.

S úctou a sokolským NAZDAR,
Viktor Bleša – starosta T.J. Sokol Morkovice
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Krok za krokem celým rokem – mladí hasiči na letním táboře

Společných schůzek, trénování nebo sou-
těží jsme si letos moc neužili, o to víc jsme se 
těšili na tradiční tábor. Tentokrát jsme se vydali 
pro nás „do staronového“ rekreačního středis-
ka Pod Templštýnem v termínu od 16. do 23. 
srpna.

Opět to byl týden plný zábavy, her, soutěží 
a vzájemného zápolení….

Stihli jsme toho opravdu hodně – mnohé 
prozrazoval sám název celotáborové hry Krok 
za krokem, celým rokem…

Nejdříve jsme si podle indicií vybrali jmé-
na skupinek, namalovali trička a vymysleli po-
křiky.

Putování rokem mohlo začít, samozřejmě 
pěkně od začátku. Tak jako rok i my začali v mě-
síci lednu - koledou tří králů. Překonat cestu pl-
nou překážek s lucerničkou se zapálenou svíčkou 
a krasopisně se podepsat na vrata jsme všichni 
zvládali dokonce i se zpěvem známé písničky. Na 
vlastní kůži jsme si vyzkoušeli záludnosti zim-
ních sportů – jízdu na sněžné lopatě, netradiční 
lyžování, speciální úpravu biatlonu a nechybělo 
ani štafetové stavění sněhuláka nebo opravdová 
koulovačka se skutečným sněhem :-).  Každý 
z nás ví, že k Masopustu patří koblihy a sehnat 
potřebné suroviny nebylo vůbec jednoduché, ale 
jak se říká bez práce nejsou koláče.  To už, ale po-

malu, začalo panovat 
jaro a my si vyzkouše-
li, jak těžký úděl mají 
včelky při sbírání pylu. 
Nevynechali jsme ani 
Velikonoce – paměť 
jsme potrápili při ma-
lování kraslic podle 
předlohy a svou šikov-
nost ověřili při „vajíč-
kových disciplínách“.  
Pokusili jsme pronik-
nout do tajů hmyzí 
říše, poznávali jsme 
a hledali několik jejich 
obyvatel. A  máme tu 

léto a  s ním výlet na nedalekou zříceninu hra-
du Templštýn, balení věcí podle seznamu a sběr 
úrody. Podzim jsme si připomněli vinobraním 
a drakiádou – nejdřív jsme si draky vyrobili a pak 
se přes náročnou překážkovou dráhu snažili uvá-
zat co nejvíce mašliček na drakův ocas. Nemohlo 
chybět ani období adventu a po krásných vystou-
peních na mikulášské besídce došlo i na čertov-
skou nadílku. Od Štědrého večera nás dělilo jen 
pár posledních úkolů, nazdobit stromeček, ulo-
vit kapra s kouzelnou šupinkou. U rozsvíceného 
stromečku jsme si zazpívali koledy a nemohli se 
dočkat, až rozbalíme dárky od Ježíška.

Tábor není však jen celotáborová hra. 
Oprášili jsme i své hasičské dovednosti – střelbu 
ze vzduchovky, vázání uzlů, práci s hasičským 
nářadím a základy topografi e. Zahráli si vybí-
jenou, uspořádali vodní bitvu, vyzkoušeli jsme 
si jaké to je být účastníky soutěže Co na to Češi. 
Se zatajeným dechem pozorovali výsadek para-
šutistů. Doslova mezi kapkami deště jsme prošli 
stezkou odvahy a  ještě jsme si stihli zanechat 
vzájemné vzkazy a přání ...

Tak jak končí rok, skončil i  náš táborový 
týden. Týden, který jsme prožili uprostřed krás-
né přírody spolu s kamarády, kdy jsme si užili 
spoustu zábavy a odvezli si mnoho zážitků…

A už teď se těšíme na příští dobrodružství...
Mgr. Lenka Stojanová

táborová vedoucí
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Český pohár 2020 v běhu na 100 m s překážkami

JAK JE TO S ČIŠTĚNÍM A KONTROLAMI SPALINOVÝCH CEST

I když to na jaře tak nevypadalo, naše přá-
ní se nám splnilo a „Český pohár 2020 v běhu 
na 100 m s překážkami“ se přeci jen uskutečnil. 
Z pěti závodů byl zrušen pouze jeden s tím, že 
jarní termíny byly operativně přesunuty na léto.

Naši zástupci nevynechali ani jeden. 27. 
června jeli do Třebíče, 25. července do Bludo-
va, 22. srpna do Prahy a 29. srpna do Ostravy, 
což bylo výborné pro celkové hodnocení, které 
bylo samozřejmě letos upraveno. Do celkového 

Jednou z příčin vysokého počtu úmrtí při 
požárech je neopatrnost lidí při vytápění svých 
domovů. Při  provozu spotřebičů paliv (topi-
del) nebývají často dodržována bezpečnostní 
pravidla. Mnohdy je zanedbána údržba topidla 
a spalinové cesty (komínu a kouřovodu). Hasi-
či tak během topné sezóny vyjíždí každý týden 
k požárům komínů, střech, topidel a nevhodně 
uskladněného topiva. 

Mezi nejčastější závady patří nedodržení 
bezpečné vzdálenosti 1 m od tělesa komínu, 
neomítnutý komín, spáry v komíně, nesprávně 
provedený prostup kouřovodu hořlavou stě-
nou nebo stropem, nebo nedodržení bezpečné 
vzdálenosti od topidla.

I  malá nečistota v  komíně může způsobit 
velké nepříjemnosti, ať již dlouhodobé žhnutí 
a následný požár nebo otravu jedovatým oxidem 
uhelnatým. Pravidelné vymetání sazí v komíně 
a  jejich vybírání by  mělo být samozřejmostí, 
stejně jako kontrola technického stavu komína. 

Čištění vlastních komínů ponechte raději 
odborníkům - kominíkům. Používání komínů, 
u nichž byly zjištěny závady, je zakázáno. Pama-
tujte, že neudržovaný komín zvyšuje také riziko 
výbuchu kamen!

Každé topidlo a  komín je konstruováno na 
určitý druh paliva a jeho používání je nutné do-
držovat. Pokud přejdete z  jednoho druhu paliva 
na druhý (např. z topení dřevem na plynové vy-

hodnocení se závodníkům započítávaly tři závo-
dy s nejlepším dosaženým umístěním. I  tak to 
bylo opět nevyzpytatelné, protože každý závod 
byl jiný. Konkurence byla vždy různá, také měl 
na výkon vliv počasí a v neposlední řadě to byla 
fyzická i psychická pohoda, která rozhodovala.

A jak to tedy letos dopadlo?
Vít Vymazal (mladší dorostenec):
celkově 1. místo – jednotlivě 3 × 1. místo

 Mistrovství ČR ve výstupu na cvičnou věž
Ostrava, 30. 8. 2020

Letošní mistrovství ČR ve výstupu na cvič-
nou věž bylo vzhledem k  situaci s  pandemií 
nastaveno jako otevřené. Přihlásit se tedy mohl 
kdokoliv z členů Sdružení hasičů Čech, Moravy 
a Slezska a my jsme to nemohli nechat jen tak. 
Jelikož byly všechny závody zrušené, trénovali 
jsme sice méně, ale přece. Jak se říká „konkuren-
ce nikdy nespí“.

Na základě pravidel na mistrovství soutěži-
li dorostenci a  dorostenky v  kategoriích mladší 
(13 – 14 let), střední (15 – 16 let), starší (17 – 18 
let), ženy a muži (19 let a více) ve dvou pokusech 
a ve čtyřech drahách. Do sportovního areálu Os-
trava-Jih z SDH Morkovice jeli bojovat o příčky 

nejvyšší mladší dorostenec Vít Vymazal, starší 
dorostenka Kateřina Borovičková a žena Kamila 
Krejčí. Všem třem našim zástupcům se výstup do 
1. okna cvičné věže po zavěšeném žebříku velmi 
vydařil. Víťa v  mladších dorostencích s  časem 
7,20 s  obhájil své loňské prvenství a z Ostravy si 
tak odvezl 1. místo a titul Mistra ČR. Taktéž Káťa 
nenašla ve své kategorii přemožitelku a stala se tak 
s časem 8,19 s Mistryní ČR. Kamča s časem 8,07 
s získala krásné 2. místo a titul Vícemistryně ČR.

Jsem moc ráda, že v této složité době nelení-
me, sportujeme a reprezentujeme. Krásné výsled-
ky a úspěchy hovoří za vše.

Kristina Krejčí, starostka SDH

tápění), vždy si nechte u odborníků zkontrolovat, 
zda je váš komín pro tuto změnu vhodný. K tope-
ní nepoužívejte nic, co do kamen nepatří - např. 
biologický či jiný odpad (sláma, PET-lahve 
apod.). Kromě nepříznivých dopadů na životní 
prostředí, se zvyšuje také riziko poškození kotle, 
kamen, kouřovodu nebo komína, čímž výrazně 
roste nebezpečí vzniku požáru.

Čištění a kontrola spalinové cesty
Čištění nebo kontrolu spalinové cesty provádí 

osoba, která je držitelem živnostenského oprávně-
ní v oboru kominictví (kominík).

Čištění používané spalinové cesty sloužící 
pro odvod spalin od spotřebiče na pevná paliva 

o jmenovitém výkonu do 50 kW včetně nebo spa-
linové cesty sloužící pro odvod spalin od náhrad-
ních zdrojů elektrické energie (dieselagregáty) je 
možné provádět svépomocí. 

Čištění nebo kontrola spalinové cesty u spa-
linové cesty pro spotřebiče na plynná paliva, kde 
odvod spalin je podle návodu nebo technických 
podmínek výrobce nedílnou součástí spotřebiče, 
se provádí podle návodu výrobce.

Podrobnosti k  čištění, kontrole a  také k  re-
vizi spalinové cesty jsou uvedeny ve vyhlášce č. 
34/2016 Sb.

Zdroj: HZS JmK, https://www.krizport.cz/rady/
chytre-blondynky-radi/propagacni-dalsi-materialy

Kristina Krejčí, starostka SDH

Lhůty čištění a kontrol spalinové cesty
Výkon 

připojeného 
spotřebiče 

paliv
Činnost

Druh paliva připojeného spotřebiče paliv
Pevné Kapalné

PlynnéCeloroční 
provoz

Sezónní 
provoz

Celoroční 
provoz

Sezónní 
provoz

do 50 kW 
včetně

Čištění 
spalinové cesty 3 x za rok 2 x za rok 2 x za rok 1 x za rok 1 x za rok

Kontrola 
spalinové cesty 1 x za rok 1 x za rok 1 x za rok

nad 50 kW Čištění a kontrola 
spalinové cesty 2 x za rok 1 x za rok 1 x za rok

pozn.: sezónním provozem se rozumí provoz spalinové cesty po dobu nepřesahující v součtu 6 měsíců 
v kalendářním roce

Natálie Navrátilová (střední dorostenka)
celkově 12. místo – jednotlivě 13., 14. a 22. místo
Natálie Podrazilová (střední dorostenka):
celkově 17. místo – jednotlivě 15., 16, a 26. místo
Kateřina Borovičková (starší dorostenka):
celkově 1. místo – jednotlivě 3 × 1. místo
Kamila Krejčí (žena):
celkově 3. místo – jednotlivě 2., 4. a 6. místo

Kristina Krejčí, 
starostka SDH
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FC Morkovice

Víkendový pobyt Horní Lipová 12.6.-16.6.2020

Zdravím všechny příznivce FC Morkovice a i všechny spoluobčany. Po 
dlouhém a náročném období, kdy se toho moc neodehrálo a ani nemohlo, 
se začalo konečně hrát a nová sezóna 2020/2021 se rozběhla. Díky tomu, že 
se u nás na stadionu dělá rozsáhlá rekonstrukce hřiště, hrají některá naše 
mužstva své zápasy na okolních hřištích (muži A hrají některé zápasy ve 
Zdounkách, dorosti odehráli pár zápasů v Počenicích a i žáci nebo příprav-
ky odehráli a ještě odehrají několik utkání v Počenicích). Ostatní mužstva 

Tak jsme se dočkali. Po dlouhé, nekonečné 
přestávce, jsme se zase mohli nadechnout a pod-
niknout hromadnou turistickou akci za krásami 
naší vlasti. Jeseníky, skvělá volba, ale mnohdy 
opomíjená, jelikož to máme přece co bys ka-
menem dohodil. Rozjeli jsme se vlakem v  pá-
tek odpoledne v počtu 16 osob přímým spojem 
Nezamyslice – Horní Lipová. No není to úžasné 
sedět ve vlaku dvě a půl hodinky, pozorovat okol-
ní krajinu, číst či rozjímat a těšit se na to, co nás 
v dalších dnech čeká?!

Ubytování v Penzionu pod Smrkem. Velmi 
pěkné a čisté pokoje, majitelé vstřícní a usměvaví, 
vše jak má být. O jídle ani psát nebudu, jelikož tak 
skvělou domácí kuchyni jsme už dlouho nezažili. 
Bohaté rauty na snídani a večeře i s dezertem.

První túra nás čeká v sobotu, vlakem se vy-
dáváme do Ramzové, kde vyjedeme lanovkou na 
Černavu a první část výpravy se vydává pěšky na 
Šerák, druhá část pokračuje lanovkou až nahoru. 
No není to žádná sranda, čeká nás ještě nějakých 
17 kilometrů a  v  tomto náročném stoupajícím 
terénu, kdy některým turistům už ťuká sedm-
desátka na dveře… to je spíš na medaili. Počasí 
přeje, sluníčko svítí a na Šeráku je krásný výhled 
do všech stran. Pokračujeme na Keprník, dru-
hý nejvyšší bod Jeseníku a dále na skály Vozka, 
viditelnost je odevšad až na Praděd. Spouštíme 
se pomalu dolů do Branné, přes zaniklou osadu 

hrají své zápasy na umělé trávě v Morkovicích. Věříme, že se bude našim 
mužstvům dařit a hlavně, že nedojde k zastavení soutěží skrz nová opatření. 
Veškeré informace ohledně našich zápasů můžete sledovat na našich webo-
vých stránkách – fcmorkovice.cz nebo na Facebooku. Budeme rádi za vaši 
přízeň.

Za FC Morkovice, z. s. 
Ing. David Vlček, DiS., prezident FC

Josefová, kde bývala svážnice. Všude kolem zurčí 
potůčky, vše krásně kvete a zelená se a  rozlehlé 
louky plné lučních květin nás provázejí v nižších 
polohách směrem k  vlaku. Docházíme do cíle 
a vlakem se vracíme do místa pobytu.

Druhá túra se nese v trošku mlhavém oparu. 
Ranním vlakem míříme do jeskyní Na Pomezí, 
krásných krápníkových s  vlastním  talismanem 
- krápníku ve tvaru pejska. Po prohlídce se vy-
dáváme k  vyhlídce Medvědí kámen. Stále padá 
mlha, před námi kopec, opravdu radost pohledět 
a my se šplháme nahoru. Čekám, kdy po mě ně-
kdo hodí turistickou hůlku, jelikož je to opravdu 
velký strk, ale děláme to přece pro své zdraví ne…  
Vyhlídka tu musí  být úžasná, ale jelikož se stále 
převaluje mlha ze strany na stranu, tak toho pří-
liš nevidíme. Pokračujeme tedy dále po hřebeni 
k  léčivým pramenům Lázní Jeseník. Čeká nás 
jich nespočet  – Zlatý, Schindlerův, Sjednocení 
a ten hlavní Priessnitzův pramen. Ochutnáváme 
vodu ze všech a  hodnotíme, který nám chutná 
nejlépe. Začíná však jemně mrholit a  tak další 
naše kroky nemíří do Balneoparku, na který jsme 
se těšili, ale do města Jeseník, kde si každý může 
shlédnout místní památky či vydechnout někde 
v kavárně. Viděli jsme vodní tvrz Jeseník, bludný 
kámen či jiná zákoutí města, které je víceméně 
moderní.     Při večerní poradě mám obavu vyslo-
vit co nás čeká zítra. Když se tak dívám na mapu, 

tak nás čeká ještě trochu náročnější výstup než 
dnes. No uvidíme.

Odsouhlaseno. Je pondělí ráno a my se opět 
všichni vydáváme vlakem do České Vsi. Mužská 
část výpravy se vydává do Auto-moto veterán 
muzea a  vychutnává si prohlídku. My ostatní 
stojíme pod kopcem a začínáme stoupat k Čer-
tovým kamenům. Terén je naštěstí příjemný lesní 
porost, sem tam kořen, našlapujeme do mechu 
a  jehličí, sluníčko svítí, neprší a  to je to super. 
Jupí!. Stoupání je náročné, ale ten výstup stál za 
to. Krásné skály, jen obejmout, bože to je krása. 
Vyhlídka z  Čertových kamenů nám bere dech 
a opravdu nikdo nešetří nadšením, že jsme sem 
šli. Další kopec před námi, a to směr rozhledna 
Zlatý chlum. Tak pokud po mně nikdo nehodil 
hůlku včera, tak čekám, že ji budu mít dnes za-
píchlou v zádech. To přece nemůžeme vyšlapat, 
ale můžeme a všichni to zvládli. Chválím je, jsou 
opravdu šikovní. Ještě si vyběhnout na rozhled-
nu, která má 145 schodů a nádherný výhled do 
všech stran a po pauze šlapeme směr Rejvíz.  Už 
je to víceméně hřebenovka přes Bílé a Chlapec-
ké skály a vstupujeme do rezervace Rejvíz. Přes 
dřevěnou lávku se dostáváme k  cíli dnešního 
dne,a to k Velkému mechovému jezírku. Krásný 
výhled, nedotčená příroda, rašeliniště všude oko-
lo. Myslím, že můžeme být spokojení. Teď už jen 
chvilku zasednout na limču či pivo a vydáváme se 
zpět. Snad vše časově stihneme, spoje nám nava-
zují minutami, a když vidím, že už jeden spoj má 
menší zpoždění, no uvidíme, sice vteřinami, ale 
stihli jsme to o fous.

Čeká nás pomalé rozloučení, jelikož v úterý 
už míříme domů. Vlak nám jede lehce po obě-
dě a co se takhle vydat na LESNÍ BAR! Od na-
šeho místa pobytu je jen kousek, asi 2 kilometry, 
tak jdeme na to. Lehčí výstup kolem potoku, ale 
jo, super, lesní bar funguje. Po menších peripe-
tiích, kdy se lesní bar musel dát do pořádku, je 
vše – pivo se chladí v sudech    s vodou, limče 
v  korýtcích, oplatky či jiné upomínkové před-
měty v hlavní boudě. Posedíme, podebatujeme, 
něco zkonzumujeme a vydáváme se na vlak. Vše 
stíháme dle plánu a vracíme se domů plni zážit-
ků, radosti z pohybu na čerstvém vzduchu a taky 
z toho, že jsme pro své tělo něco udělali a spoustu 
nového taky viděli. Díky všem za účast, bylo to 
milé, horské, počasí nám přálo, zažili jsme spous-
tu legrace, nasmáli se a užili si to. Tak pokud bu-
dete mít chuť se vydat někdo příště s námi, tak vás 
rádi uvítáme.

Zdrávi došli!!!
Petra Blešová KČT Morkovice
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Klub českých turistů, odbor Morkovice
Plán na II. pololetí 2020

1. 05. 09. 2020 Velký Kosíř – rozhledna    Blešová  Petra
2. 19. 09. 2020 Mikroregion Morkovsko-cyklo - dojezd Nítkovice  Pásková Kateřina
3. 03. 10. 2020 Chřibská  33 - organizovaná akce UH   Bayerová Vlasta
4. 24. 10. 2020 Pustevny – Libušín     Blešová  Petra
5. 07. 11. 2020 Morkovice – Zborovice    Staňová Jarmila
6. 28. 11. 2020 Švábka-Pačlavice - Prasklice    Bayerová  Vlasta
7. 12. 12. 2020 Vánoční betlémy     Staňová  Jarmila
8. 30. 12. 2020 Výstup na Brdo     Bayerová  Vlasta
9. 31. 12. 2020 Rozloučení se starým rokem u Sv. Anny   výbor

Na všechny akce jste srdečně zváni.

Bull sporty v Morkovicích

Kynologický spolek Morkovice, poprvé v letošním roce, spustil trénin-
ky se zaměřením na bull sporty a 29.8.2020 pořádal závody v těchto disci-
plínách.

I přes velmi nepříznivý rok 2020, kdy došlo k rapidnímu omezení ky-
nologických akcí, si do Morkovic - Slížan přijelo zasoutěžit 20 psů. Účast-
níci byli z celé České republiky a ze zahraničních účastníků přijelo bojovat 
o umístění 5 závodníků ze Slovenska.

Závodilo se ve čtyřech disciplínách, a to Drag pull sprintu (tahání sáněk 
se závažím), Treadmillu (běh na běhacím pásu pro psy), A-frame (přeskoky 
na překážce ve tvaru A) a Moravia tanku (tahání pneumatik na postupku).

Vzhledem k nižšímu počtu závodníků, byla akce spíše komornější zále-
žitostí, ale za to s více přátelskou atmosférou. Během závodu se podařilo vy-
tvořit dva rekordy, jeden právě při běhu na treadmillu, kdy pes Dixon (ame-
rický stafordšírský teriér) dosahoval nejvyšší uběhnutou rychlost 40,6km/h 
(na tréninku nám psi běhají maximálně 36 km/h). Další rekord byl v počtu 
utáhnutých pneumatik v disciplíně Moravia tank, kdy pes Arny (americký 
buldok) utáhnul 8 pneumatik a překonal svůj rekord z roku 2018, kdy u nás 
utáhnul pneumatik 7. 

Tyto sporty nejsou jen doménou psů plemene typu bull, ale mohou 
v těchto disciplínách soutěžit i různá jiná plemena nebo kříženci. Na našich 
závodech v kategorii pro ostatní plemena excelovala fena Adorys (louisian-
ský leopardí pes), která se umístila na bedně v A-frame a drag pull sprintu.

Pokud by vás s  pejskem lákalo toto kynologické odvětví vyzkoušet, 
neváhejte se nám ozvat, máme pravidelné tréninky. Veškeré potřebné in-
formace najdete na našem webu: https://kynologiemorkovice.webnode.cz/

Obrovské poděkování patří nejen organizačnímu týmu, ale hlavně všem, 
kteří nás podpořili! Formou sponzoringu nám pomohli Vitakraft , Platinum, 
Bioveta, Monika Matejčíková, Orange County, Akinu, Království krmiv, Hu-
rtta – collection, E-obojky, eshop U pitbula. Dále zajištění kvalitního a vel-
mi chutného občerstvení klukům z Krmelce (Richard Trojan, Aleš Novák 
a jejich dámská posila). Určitě také děkujeme Pavlu Žákovi z Cyklo OP za 
zapůjčení profesionální časomíry a v neposlední řadě podporu města Mor-
kovice – Slížany. Za nádherné fotografi e děkujeme také Photo by Emcatko.

Bc. Lenka Obrtelová, Předseda KSM
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Zpáteční lístek: Vendeta

Vítám vás, milí čtenáři Zpravodaje, opět na dětském nádražíč-
ku, abych vás zavezl do dětství jednoho kluka. Jako vždy, vystoupíme 
v Morkovicích a pěšky se vydáme do Slížan, do hospodářství Polišen-
ských.

Už název napovídá, že se bude hovořit o vendetě, čili nějaké pomstě, 
kterou vymyslel  malý mozeček dítěte, které ani nevědělo, co vendeta je.

Vlastně jsem tu pomstu ani nevymyslel já, ale můj bratranec Václav, 
který byl tehdy  za něco nekalého pokárán dědečkem Michalem a vy-
staven následné dlouhé domluvě naší milované babičky, která velice 
dobře uměla promluvit do dětské dušičky.

Bratranec byl o dva roky starší, proto jsem na jeho výzvu: „To se 
pomstím. A ty mi pomůžeš,“ reagoval mlčením a myšlenkou, že starší 
bratranec má určitě pravdu.

Odešli jsme spolu nahoru do zahrady a tam v besídce, jsme osno-
vali plán, jak pomstít Vácovu pokoru. Dlouho jsme přemýšleli, dlouho 
plánovali a pak se objevil v ústech Váci kolosální plán.

Tenkrát měla babička zaděláno na koláče, aby děti měly v  neděli 
něco ke kafíčku. Tak tedy zatopila ve sporáku. Ale co to? V peci to bliká 
jako za dušičky.

Babička vrtí hlavou, dříví je přece jako troud suché, ale pokaždé 
zhasne, jakoby bylo vytaženo z vody.

„Nejspíš je zanesený komín,“ usoudila babička a vydala pokyn, aby-
chom sehnali dědečka, aby šel rouru prošťouchnout.

Ujal jsem se toho a dědečka jsem našel za mlatevnou na poli. „Dědeč-
ku, volá tě babička, máš jít prošťouchnout komín,“ lákal jsem dědu a v du-
chu se modlil, abych byl nějak poté, až se na všechno přijde, trestán.

„Komín?“ děl dědeček. „Ten je čistý. Kominíka jsme doma měli na 
jaře.“

„Ale babička tě volá,“ slabým hláskem jsem dědečka nutil, aby 
opustil své milované lány.

Dědeček se tedy vzdal pohledu na svou lásku a vydal se domů. Ně-
kolikráte se zastavil u stromů, aby si je prohlédl, zda by nepotřebova-
ly ošetření, nakoukl do chlívku, zda je prase klidné a pak vstoupil do 
kuchyně, která už byla mírně začouzená. Vedle uhláku vzal, věchýtko 
slámy, zapálil a….věchýtko pohaslo.

Děda si něco zabručel a odešel pod kůlnu. V kuchyni se opět objevil 
s kominickou stočenou štětkou. Vsunul štětku do roury nad sporákem 
a začal s ní jezdit nahoru a dolů, až byl černý jako kominík. Když byl 
komín čistý, babička přiložila znovu pár polínek, zapálila a …, bylo to 
horší, než předtím. Dříví jen doutnalo a pec byla plná kouře.

„Tak to bude v komíně,“ uvažoval dědeček, „ale nechápu, že se tak 
rychle zanesl.“

Otevřel dvířka do komína a nakoukl dovnitř. Komín je ale čistý, ale 
také plný kouře.

„Čerchmant aby to vzal, v čem to jenom může být? Zavolej mladýho 
Josefa od vedle. Podívá se dvířkama na půdě. Já tam nepolezu.“

Teď nastoupil mladý Josef od sousedů. Leze na půdu a kouká dvířky 
do komína. Vylézá jako kominík, ale vysvětlení také nemá.

„Pantáto, komínem vidím až ke slunci,“ vypovídá Josef.
Těsto zatím překynulo a babička běduje. Znovu zapaluje a vše je při 

starém. Dým se valí zpět, že je ho plná kuchyň a leze už taky do vedlejší 
světnice.

I mé drobné dušičce už přišlo babičky líto. Objal jsem ji kolem krku 
a tiše jsem ji poradil, aby se zeptala Venouše. Právě jsem zradil!!

„Venoušku, pojď se, nevyvedl jsi nic?“
„Nic.“
„Přiznej se, dostaneš víc koláčů.“
„Babičko, co bych vyvedl?“
„Venoušku, když to nespravil dědeček, ani Josef, určitě to spravíš ty. 

Ty jsi přece moc šikovný. Zkus to,“ nabádala babička vnoučka laskavým 
slovem.

Asi se uvnitř mstitele něco obrátilo. Myšlenka na dobré koláče, které 
tak miloval, ho přinutila kývnout.

„Já se o to pokusím, babi,“ řekl a hned začal odborně prohlížet pec, 
ohniště, sopouch, komín. Pojednou vyběhl ven a hned na půdu. 

Za chvíli Venouš volá komínem dolů: „Podpalte to, snad už to bude 
hořet!“

Podpálili a vskutku, hořelo to, jako když měchem fouká.
„Copak to, Venoušku, bylo?“ jemně se babička zeptala.
„Hmm, co,“ Venoušek klidně odpovídá. „Někdo vám položil na ko-

mín tabulku skla jako pokličku.“
A jak to všechno skončilo? Děda ještě chvíli hřímal na nás kluky, že 

nám přeláme ruce, jestli to ještě někdy uděláme, babička dědečka krotila 
mírným hlasem, pak si nás oba vzala do parády a  tiše s  láskou k nám 
dlouho promlouvala. Pak nás oba, pod slibem hodných hochů, propus-
tila.

A bratranec Váca, se mnou půl roku nemluvil. Se zrádcem se není 
radno stýkat.

Ale jak na to přišel?
Tak se mějte hezky, přátelé, a zase někdy příště. Váš Ing. Mirko Králík

VÍKENDOVÉ 
TAXI ZDEŇA
722 141 999
MOŽNOSTI ROZVOZU:
FIREMNÍCH VEČÍRKŮ, 

SVATEB, OSLAV
A PODOBNÝCH AKCÍ 

KAMENICKÉ PRÁCE
Zdeněk
Zaoral

Zborovice

žulové krytí
pomníky

renovace písma aj.

TEL. 606 846 435
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ODVOZ A EKOLOGICKÁ 

LIKVIDACE AUTOVRAKŮ

Včetně vystavení dokladu 

o ekologické likvidaci Vašeho 

autovraku

NA MÍSTĚ

Tel: 777 550 621

Autovrakoviště Třebětice

Za kompletní nebo téměř kompletní 

autovrak vyplatíme

500 - 1500,- Kč
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